

АВТОРЫ №1(249)2024

МЕТЛЕНКОВ НИКОЛАЙ ФЕДОРОВИЧ

д. арх., проф., Московский архитектурный институт (государственная академия); проф. каф. «Архитектура» Института строительства и архитектуры, НИУ «Московский государственный строительный университет», Москва, Россия
NIKOLAI METLENKOV
 Dr. of Architecture, Professor, Professor Moscow Institute of Architecture (State Academy), Professor of the Department of Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

АБИЛОВ АЛЕКСЕЙ ЖАЙЛХАНОВИЧ

д. арх., проф., проф. каф. «Архитектура», Казахский национальный исследовательский технический университет имени К.И. Сатпаева, Алматы, Казахстан
 Академик МААСБ, Почетный архитектор Казахстана
ALEXEY ABILOV
 Doctor of Architecture, Professor, Professor of the Department of Architecture of the Kazakh National Research Technical University named after K. I. Satpayev, Almaty, Kazakhstan
 Academician of the IAAEC, Honorary architect of Kazakhstan

ВОЛИЧЕНКО ОЛЬГА ВЛАДИМИРОВНА

д. арх., проф., проф. каф. Основ архитектуры и художественных коммуникаций Института строительства и архитектуры, НИУ «Московский государственный строительный университет», Москва, Россия
OLGA VOLICHENKO
 Doctor of Architecture, Professor of the Department of Fundamentals of Architecture and Art Communication, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

ГИЛЬМЕЕВА ЛИЛИЯ ИЛЬДУСОВНА

нач. отд., Управление международных связей, Казанский государственный архитектурно-строительный университет, Казань, Татарстан, Россия
LILIA GILMEEVA
 Head of International Relations Department, Kazan State Architectural and Construction University, Kazan, Russia

ТУРГУМБЕКОВА ЭЛЬМИРА ЗАРИФОВНА

канд. арх., доц. каф. «Архитектура», Кыргызско-Российский Славянский университет, Бишкек, Кыргызстан
ELMIRA TURGUMBEKOVA
 PhD in Architecture, Associate Professor of the Department of Architecture, Kyrgyz Russian Slavic University the first president of Russia B.N. Yeltsin, Bishkek, Kyrgyzstan

ШЕСТОПАЛ ВИКТОР АРНОЛЬДОВИЧ

проф., Народный художник Кыргызстана, Бишкек, Кыргызстан
VIKTOR SHESTOPAL
 Professor, People's Artist of Kyrgyzstan, Bishkek, Kyrgyzstan

**КРУГЛЫЙ СТОЛ АРХИТЕКТУРА ДЕСТИНАЦИЙ:
 ПРОСТРАНСТВО-ФОРМА-ВЫРАЖЕНИЕ \\\
 DESTINATION ARCHITECTURE: SPACE-FORM-EXPRESSION**

ПОМОРОВ СЕРГЕЙ БОРИСОВИЧ - модератор

д. арх., проф., зав. каф. «Архитектура и дизайн», директор Института архитектуры и дизайна, Алтайский государственный технический университет им. И.И. Ползунова, Барнаул, Россия
 Академик национальной академии дизайна
SERGEY POMOROV - moderator
 Doctor of Architecture, Professor, Head of the Department of Architecture and Design, Chief of Institute of Architecture & Design, Altai State Technical University, Barnaul, Russia
 Academician of the National Academy of Design

АНТЮФЕЕВ АЛЕКСЕЙ ВЛАДИМИРОВИЧ

канд. арх., проф., зав. каф. Урбанистики и теории архитектуры, Волгоградский государственный технический университет, г. Волгоград, Россия
 Академик РААСН
ALEXEY ANTYUFEEV
 PhD in Architecture, Professor, Head of Departments of Urbanism And Architectural Theory, Volgograd State Technical University, Volgograd, Russia
 Academician of RAACS

АНТЮФЕЕВА ОЛЬГА АЛЕКСЕЕВНА

канд. арх., доц., доц. каф. Урбанистики и теории архитектуры, Волгоградский государственный технический университет, г. Волгоград, Россия
OLGA ANTYUFEEVA
 PhD in Architecture, Associate Professor, Departments of Urbanism And Architectural Theory, Volgograd State Technical University, Volgograd, Russia

БАНДОРИНА КСЕНИЯ ВАЛЕРЬЕВНА

канд. искусств., доц. каф. Искусствоведения, Санкт-Петербургская государственная художественно-промышленная академия, Санкт-Петербург, Россия
KSENIA BANDORINA
 Ph.D. in Art History, Associate Professor of the Department of Art History, St. Petersburg State Academy of Art and Industry, St. Petersburg, Russia

ГОСПОДЫНЬКО ЕВГЕНИЯ ЯРОСЛАВОВНА

маг. Высшей школы дизайна и архитектуры, Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия
EVGENIYA GOSPODYNKO
 Master's student of the Higher School of Design and Architecture St. Petersburg Polytechnic University of Peter the Great, St. Petersburg, Russia

КРАШЕНИННИКОВ ИВАН АЛЕКСЕЕВИЧ

канд. арх., рук. проектной группы, ООО «Ваухаус», Москва, Россия
IVAN KRASHENINNIKOV
 PhD in Architecture, Project Team Leader, Wauhaus Ltd, Moscow, Russia

КУРМАЗ ЮЛИЯ ВАЛЕРЬЕВНА

доц., и.о. зав. каф. Архитектуры и градостроительства, институт АРХИД, Тюменский индустриальный университет, Тюмень, Россия
JULIA KURMAZ
 Associate Professor, Acting Head Of Department of Architecture and Urban Planning, Tyumen Industrial University, Tyumen, Russia

ЛУТЧЕНКО СЕРГЕЙ ИВАНОВИЧ

гл. арх. Ленинградской области, доц. каф. Градостроительства, Санкт-Петербургский государственный архитектурно-строительный университет, Санкт-Петербург, Россия
SERGEY LUTCHENKO
 Chief Architect of the Leningrad Region, Associate Professor of the Department of Urban Planning of the St. Petersburg State University of Architecture and Civil Engineering St. Petersburg, Russia

МИХАЙЛОВ СЕРГЕЙ МИХАЙЛОВИЧ

д. иск., канд. арх., проф., зав. каф. «Дизайна», Казанский государственный архитектурно-строительный университет, Казань, Татарстан, Россия
 Сенатор Союза Дизайнеров России
SERGEY MIKHAYLOV
 Doctor of Art Criticism, Ph.D. in Architecture, Professor, Head of the Department Design, Kazan State Architectural and Construction University, Kazan, Russia
 Senator of the Union of Designers of Russia

МИХАЙЛОВА АЛЕКСАНДРИНА СЕРГЕЕВНА

канд. иск., доц., доц. каф. «Дизайн», Казанский государственный архитектурно-строительный университет, Казань, Татарстан, Россия
 Академик Национальной Академии Дизайна
ALEKSANDRINA MIKHAYLOVA
 Ph.D. of Art Criticism Associate Professor of the Department Design, Kazan State Architectural and Construction University, Kazan, Russia Academician of the National Academy of Design

МИХАЙЛОВА АЛЛА ЛЕОНИДОВНА

ст. преп. Высшей школы дизайна и архитектуры, Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия
ALLA MIKHAILOVA
 Senior Lecturer at the Higher School of Design and Architecture Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia

МУРАШКО ТАТЬЯНА АНДРЕЕВНА

асп. каф. Градостроительства, Московский архитектурный институт (государственная академия), Москва, Россия
TATIANA MURASHKO
 Postgraduate Student of the Department Urban Planning, Moscow Institute of Architecture (State Academy), Moscow, Russia

ОРДЫНСКАЯ ЮЛИЯ ВЛАДИМИРОВНА

канд. арх., доц., доц. Высшей школы архитектуры и градостроительства, Тихоокеанский государственный университет, Хабаровск, Россия
JULIA ORDYNSKAYA
 Ph.D. in Architecture, Associate Professor, Associate Professor of Graduate School of Architecture and Urban Planning, Pacific State University, Khabarovsk, Russia

ПЕРЬКОВА МАРГАРИТА ВИКТОРОВНА

д. арх., доцент, директор Высшей школы дизайна и архитектуры, Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия
MARGARITA PERKOVA
 Doctor of Architecture, Associate Professor, Head of the Graduate School of Design and Architecture Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia

РЯБЧЕВСКАЯ ПОЛИНА СЕРГЕЕВНА

маг. Высшей школы дизайна и архитектуры, Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия
POLINA RYABCHEVSKAYA
 Master's student of the Higher School of Design and Architecture St. Petersburg Polytechnic University of Peter the Great, St. Petersburg, Russia

ХАУКЕН АСХАР

Ph.D. технических наук, нач. отд. Строительства и градостроительства, организации земельных отношений, строительства и градостроительства Баян-Улгийского аймака, г. Улгий, Монголия
ASKHAR KHAUKYEN
 Ph.D. Technical Sciences, Head of Department of Construction and Urban Development, Organisation of Land Relations, Construction and Urban Development, Bayan-Ulgii aimag, Ulgii, Mongolia

ЯКОВЛЕВ КОНСТАТИН СЕРГЕЕВИЧ

канд. филол. н., доц., Санкт-Петербургский государственный институт культуры
KONSTANTIN YAKOVLEV
 Associate Professor at St. Petersburg State Institute of Culture (SPbGIK), Candidate of Philological Sciences, St. Petersburg, Russia

ЯНКОВСКАЯ ЮЛИЯ СЕРГЕЕВНА

д. арх., проф., зав. каф. Градостроительства, Санкт-Петербургский государственный архитектурно-строительный университет, Санкт-Петербург, Россия
YULIYA YANKOVSKAYA
 Doctor of Architecture, Professor, Head of the Department Urban Planning, St. Petersburg State University of Architecture and Civil Engineering, St. Petersburg, Russia

ПРОФЕССИОНАЛЬНАЯ РЕПЛИКА \ \ \ PROFESSIONAL REPLICA

ЧЕРКАСОВ ГЕОРГИЙ НИКОЛАЕВИЧ

д. арх., проф. каф. «История архитектуры и градостроительства», Московский архитектурный институт (государственная академия), Москва, Россия

GEORGIY CHERKASOV

Doctor of Architecture, Professor of Department «History of Architecture and City Planning», Moscow Institute of Architecture (State Academy), Moscow, Russia

КОНЦЕПЦИИ \ \ \ CONCEPTS

АЛЛАХМАНОВ ЭЛЬХАН МУСТАФАЕВИЧ

асп. каф. «Архитектура», НИУ «Московский Государственный строительный университет», Москва, Россия

ELKHAN ALLAKHMANOV

Postgraduate Student of the Department of Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

ФИНОГЕНОВ АЛЕКСАНДР ИВАНОВИЧ

канд. арх., доц. каф. «Архитектура», НИУ «Московский Государственный строительный университет», Москва, Россия

ALEXANDER FINOGENOV

Associate Professor at the Department of Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

АЛХАМВИ МААД

асп. каф. «Архитектура», Государственный университет по землеустройству, Москва, Россия

MAAD ALHAMWI

Postgraduate at the Department of Architecture, State University of Land Use Planning, Moscow, Russia

БЕНАИ ХАФИЗУЛЛА АМИНУЛЛОВИЧ

д. арх., проф., декан Архитектурного факультета, Донбасская национальная академия строительства и архитектуры, г. Макеевка, ДНР, Россия

KHAFIZULLA BENAI

Doctor of Architecture, Professor, Dean of the Faculty of Architecture, Donbas National Academy of Civil Engineering and Architecture, Makeyevka, DNR, Russia

БУЛАТОВ А.П.

асп. каф. «Архитектура зданий и сооружений» Инженерной академии, Российский университет дружбы народов, Москва, Россия

A. BULATOV

Post-Graduate Students at the Department «Architecture of Buildings and Structures» at the Engineering Academy of the Russian University of Peoples Friendship, Moscow, Russia

ГАЛИМОВА ЛИЛИЯ РИФАТОВНА

ст. преп. каф. Реконструкции, реставрации архитектурного наследия и основ архитектуры, Казанский государственный архитектурно-строительный университет, г. Казань, Татарстан, Россия

LILIYA GALIMOVA

Associate Professor at the Department of Reconstruction, Restoration of Architectural Heritage And Fundamentals of Architecture, Kazan State University of Architecture and Civil Engineering, Kazan, Tatarstan, Russia

ГРИБКОВ АНТОН АЛЕКСАНДРОВИЧ

преп., асп. каф. «Архитектура», НИУ «Московский Государственный строительный университет», Москва, Россия

ANTON GRIBKOV

Lecturer, Postgraduate Student of the Department of Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

ДЕМБИЧ АЛЕКСАНДР АЛЕКСЕЕВИЧ

канд. арх., доц., зав. каф. «Градостроительства и планировки сельских населенных мест», Казанский государственный архитектурно-строительного университет, Казань, Татарстан, Россия

ALEXANDRE DEMBICH

Ph.D. in Architecture, Associate Professor, Head of the Department of Urban Planning and Planning of Rural Populated Areas, Kazan State University of Architecture and Civil Engineering, Kazan, Tatarstan, Russia

ДИЯРОВ РАШИД НАИЛЕВИЧ

асп. каф. Реконструкции, реставрации архитектурного наследия и основ архитектуры, Казанский государственный архитектурно-строительного университет, Казань, Татарстан, Россия

RASHID DIJAROV

Postgraduate Student of the Department of Reconstruction, Restoration of Architectural Heritage and Architectural Foundations, Kazan State University of Architecture and Civil Engineering, Kazan, Tatarstan, Russia

ИЛЬВИЦКАЯ СВЕТАЛАНА ВАЛЕРЬЕВНА

д. арх., проф., зав. каф. Архитектуры, Государственный университет по землеустройству; проф. каф. Архитектуры Института строительства и архитектуры, НИУ «Московский государственный строительный университет», Москва, Россия

Академик Академии профессионального образования

SVELLANA ILVITSKAYA

Dr of Architecture, Professor, Head of the Department «Architecture», State University of Land Management, Professor of the Department of Architecture, Institute of Construction and Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia
Academician of the Academies of Professional Education

КОМИССАРОВ АНДРЕЙ ВЯЧЕСЛАВОВИЧ

асп. каф. «Архитектура», Государственный университет по землеустройству, Москва, Россия

ANDREY KOMISSAROV

Postgraduate Student of the Department «Architecture», State University of Land Management, Moscow, Russia

ОГОРОДНИКОВ СЕРГЕЙ НИКОЛАЕВИЧ

асп. каф. «Архитектура зданий и сооружений» Инженерной академии, Российский университет дружбы народов, Москва, Россия

SERGEY OGORODNIKOV

Post-Graduate Students at the Department «Architecture of Buildings and Structures» at the Engineering Academy of the Russian University of Peoples Friendship, Moscow, Russia

ОРЛОВА НАТАЛЬЯ ГЕННАДЬЕВНА

преп. каф. «Градостроительства и планировки сельских населенных мест», Казанский государственный архитектурно-строительного университет, Казань, Татарстан, Россия

NATALIYA ORLOVA

Lecturer of the Department of Urban Planning and Planning of Rural Populated Areas, Kazan State University of Architecture and Civil Engineering, Kazan, Tatarstan, Russia

РАДИОНОВ ТИМУР ВАЛЕРЬЕВИЧ

канд. арх., доц., зав. каф. Архитектурного проектирования и Дизайна архитектурной среды, Донбасская национальная академия строительства и архитектуры, г. Макеевка, ДНР, Россия

TIMUR RADIONOV

PhD in Architecture, Associate Professor, Head of the Department of Architectural Design and Design of Architectural Environment, Donbas National Academy of Construction and Architecture, Makeyevka, DNR, Russia

САТТАРОВА ТАТЬЯНА ДМИТРИЕВНА

ст. преп. Реконструкции, реставрации архитектурного наследия и основ архитектуры, Казанский государственный архитектурно-строительного университет, г. Казань, Татарстан, Россия

TATYANA SATTAROVA

Senior Lecturer at the Department of Reconstruction, Restoration of Architectural Heritage And Fundamentals of Architecture, Kazan State University of Architecture and Civil Engineering, Kazan, Tatarstan, Russia

ТКАЧЕВ ВАЛЕНТИН НИКИТОВИЧ

д. арх., проф., проф. каф. Архитектуры Института строительства и архитектуры, Национальный исследовательский Московский государственный строительный университет (НИУ МГСУ), Москва, Россия

VALENTIN TKACHEV

Doctor of Architecture, Professor, Professor of the Department of Architecture of Construction and Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

ФАЗЛЕЕВ МАРАТ ШИГАБАДИНОВИЧ

канд. арх., доц. доц. каф. Реконструкции, реставрации архитектурного наследия и основ архитектуры, Казанский государственный архитектурно-строительного университет, Казань, Татарстан, Россия

MARAT FAZLEEVI

Ph.D. in Architecture, Associate Professor, Associate Professor of the Department of the Department of Reconstruction, Restoration of Architectural Heritage and Architectural Foundations, Kazan State University of Architecture and Civil Engineering, Kazan, Tatarstan, Russia

ЧЖОУ ЧАО

асп. каф. «Архитектура», НИУ «Московский Государственный строительный университет», Москва, Россия

CHAO ZHOU

Postgraduate Student of the Department of Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

ТЕЗАУРУС \ \ \ TESAUROS

КОЛОСОВА АЛЕКСАНДРА АЛЕКСАНДРОВНА

маг. каф. «Архитектура», Государственный университет по землеустройству, Москва, Россия

ALEKSANDRA KOLOSOVA

Master of Architecture, Department of the Department of Architecture, State University of Land Management, Moscow, Russia

КОНЕВА ЕКАТЕРИНА ВАЛЕРЬЕВНА

канд. арх., доц., проф. каф. Архитектуры, Государственный университет по землеустройству, Москва, Россия

EKATERINA KONEVA

Ph.D. in Architecture, Associate Professor, Professor of the Department of Architecture, State University of Land Management, Moscow, Russia

ШАШЕЛЬ ГАЛИНА СЕРГЕЕВНА

асп. каф. Архитектуры Института строительства и архитектуры, НИУ «Московский государственный строительный университет», Москва, Россия

GALINA SHASHEL

Postgraduate Student of the Department of Architecture, Institute of Construction and Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia